
Bijlage 4: aantekeningen gesprekken wijkplatforms

Aantekeningen gesprek wijkplatform Walburg
Onderwerp: de rol van wijkplatforms anno 2021, naar aanleiding van de motie 'rol wijkplatforms en 
Dorpsraad 2021'

Digitale bijeenkomst op: 24-3-2021

Aanwezig:  Bas Mol (voorzitter wijkplatform), Jan van Gortel (adjunct voorzitter wijkplatform), en 
Carry Breur (lid wijkplatform), wethouder Tycho Jansen, Manouk Uijtdehaag (contactpersoon 
wijkplatforms) en Barry Huzen (coördinator Leefbaarheid).

Note: Carry Breur kon wel mee luisteren, maar niet spreken i.v.m. problemen met de laptop. Heeft 
later aantekeningen nog doorgestuurd

Wethouder Tycho Jansen: blikt terug op herstelplan uit 2020 en de bezuiniging op de 
leefbaarheidsbudgetten. Bij de begroting is een motie aangenomen met als doel om de rol van de 
wijkplatforms te bezien, tevens in relatie met PAK AAN! en de Buurtaanpak. We hebben een informeel 
gesprek gehad met de gemeenteraad. Er is ruimte voor het vinden van een nieuwe balans voor breder 
beleid voor participatie in de wijken voor vrijwilligers die vast betrokken zijn bij het platform en 
inwoners die incidenteel betrokken zijn met PAK AAN! en de Buurtaanpak. Opdracht aan ons is om 
voor dit jaar verdere afspraken te maken en te komen tot een aanpak die per wijk mag en kan 
verschillen. Er komt één visie en één aanpak maar die bestaat uit modules en kan dus per wijk 
verschillen.

Wijkplatform: wij vinden het niet eerlijk dat de dorpsraad meer budget hebben. Wijkplatform geeft 
aan voor samenwerking tussen de platforms te zijn. Maar het gaat wel te ver om met de dorpsraad 
samen te werken als dit financieel voordeel oplevert voor de dorpsraad. 

Wethouder Tycho Jansen: de samenwerking waar we het tot nu toe over gehad hebben, was beperkt 
tot samenwerking tussen platforms. De motie legt de koppeling tussen wijkplatform en dorpsraad. 
Echter, en zo is ook met de raad besproken, doorloopt de dorpsraad een separaat traject. Zij worden 
geëvalueerd op basis van de verordening die aan hun werkzaamheden ten grondslag ligt.

Wethouder Tycho Jansen: er zijn 3 wijkplatforms in ruste. Het leefbaarheidsbudget is bedoeld voor 
(activiteiten in) de wijken. Activiteiten worden nog wel georganiseerd door groepen inwoners, die 
zichzelf geen wijkplatform noemen. Budget van Kort Ambacht blijft dus bijvoorbeeld gelabeld aan de 
wijk Kort Ambacht. 

Wijkplatform: De samenwerking met andere wijkplatforms voor een gemeenschappelijke 
opslagruimte komt moeilijk van de grond. 

Wijkplatform: we zoeken ook actief naar alternatieve financiële middelen: bijvoorbeeld in de 
samenwerking met het ondernemersfonds en we hebben planten gekregen van Arboretum 't 
Weetpunt.

Wijkplatform: we hebben moeite met het bereiken van inwoners en het vinden van nieuwe leden. 
We zijn nu bezig met het opknappen van het Noordpark en doordat we daar aanwezig zijn, krijgen 



we veel meer contact met inwoners. Idee om een sociaal café te openen. Activiteiten in de  
buitenruimte trekt mensen. 

Manouk: in de ideale situatie, wat zijn jullie doelen, wat zouden jullie willen betekenen voor de wijk? 
Wijkplatform Walburg wil het liefste alle vier de beschreven rollen uitvoeren.

- Rol1: belangenvertegenwoordiging: belangen van wijkbewoners vertegenwoordigen in 
diensten/werkzaamheden/projecten/beleid van de gemeente

- Rol2: oren van de wijk: in de wijk opgevangen signalen doorgeven aan de gemeente 

- Rol3: voorzieningen/activiteiten voor de hele wijk aankopen (uitbesteding hanging baskets/ 
sportmiddag)

- Rol4: initiatievenmotor: initiatieven zelf realiseren, of die van anderen ondersteunen 

Wijkplatform: wil meer informatie over wat er speelt in de wijk. Doel hiervan is om inwoners antwoord 
te kunnen geven op hun vragen over wat zij zien gebeuren in de wijk en zo inwoners aan zich te binden.

Wijkplatform: we worden nu tegelijk met andere inwoners geïnformeerd, en zou dit liever eerder zien, 
zodat we voorbereid zijn op vragen die kunnen komen van inwoners en onrust weg kunnen nemen. 
Als we het antwoord niet hebben, dan worden we als platform niet serieus genomen.

Wijkplatform: we willen een locatie hebben 'in de loop' waar we inwoners kunnen ontmoeten. 

Wijkplatform: we willen zichtbaarder worden en hebben moeite om mensen te bereiken. 

Wethouder Tycho Jansen: maatschappelijke omstandigheden en individualisme teken van deze tijd. 
Mensen binden zich minder makkelijk aan een initiatief dat langer dan een middag loopt. Vraag aan 
het platform: denkt u dat het moeilijk vinden bereiken van de wijk iets zegt over de vorm van het 
wijkplatform of over de kanalen die gebruikt worden?

Wijkplatform: Fysieke ontmoeting werkt het beste en we willen bijvoorbeeld ook een enquête 
opstellen om de behoeften in de wijk te peilen. Met het contact in de wijk willen we bereiken dat we 
weten wat we voor de wijk kunnen betekenen, in kunnen springen op de behoeften en dat we 
initiatieven kunnen ondersteunen en stimuleren. 

Wijkplatform: we willen een luisterend oor bieden voor inwoners, voor als ze ergens niet gehoord 
worden, of bijvoorbeeld als ze geen reactie krijgen op een Fixi-melding.
En we organiseren zelf ook activiteiten zoals Halloween en buitenspeeldag. 
We willen verschillende mensen/organisaties aan elkaar verbinden.

Wijkplatform: geeft aan dat de aanwezige 3 personen de kern vormen van het wijkplatform. 
Barry: met 3 man alle vier de rollen vervullen is best een grote uitdaging.

Manouk: wat zien jullie het liefst gebeuren in de wijk? 

Wijkplatform: meer cohesie en meer samenhorigheid in de wijk. Missen de gezelligheid. Wijkplatform 
wil van betekenis zijn. Anders moeten we gewoon stoppen, maar niet voordat we alles geprobeerd 
hebben.



Wijkplatform: wens: vat alle informatie over voorzieningen (in de wijk) op één site samen. Het is nu 
zoeken wat er te doen is.

Manouk: hoe gaan jullie om met de signalen die jullie ontvangen uit de wijk?
Bas: We wijzen ze op de juiste weg. Als ze dat zelf niet willen doen, dan doe ik het voor ze.
Jan: Ik heb een behoorlijk netwerk in het gemeentehuis. Het een en ander gaat wel stroperig. 

Wijkplatform: wil als verlengde werken van de gemeente waar het gaat om communicatie. Maar 
wijkplatform wil ook dat de gemeente direct communiceert naar inwoners, zonder tussenkomst van 
derden. 

Tycho: Afgelopen jaren is er veel veranderd op gebied van participatie en communicatie. De lijntjes 
tussen overheid en samenleving worden korter. Bij die kortere lijntjes wat is dan de aanvullende rol 
van een wijkplatform? 

Wijkplatform ziet hier een rol. Aanvullend op bepaalde trajecten. Wijkplatform moet de brieven die 
de wijk krijgt eerder krijgen, om die aanvulling te kunnen doen. 

Wijkplatform: wenst genoeg tijd en meedenken van contactpersoon voor wijkplatforms vanuit de 
gemeente.

Tycho: Hoe dit gedaan wordt, mag niet afhankelijk zijn van de persoon die deze rol vervult.
Merkt op dat het wijkplatform een rol als ambassadeur van de gemeente in de wijk willen vervullen. 

Wijkplatform: benadrukt dat ze alleen door willen gaan als ze van betekenis kunnen zijn, maar willen 
ook eerst alle mogelijkheden benut hebben om dit te realiseren.
Afspraken omtrent gedeelde opslagruimte wel echt nodig.



Wijkplatform Nederhoven
Onderwerp: de rol van wijkplatforms anno 2021, naar aanleiding van de motie 'rol wijkplatforms en 
Dorpsraad 2021'

Digitale bijeenkomst op: 24-3-2021

Aanwezig: Willem de Jong (voorzitter wijkplatform), Ron Alberts (pl.verv. voorzitter), Jolanda Donker 
(lid wijkplatform), wethouder Tycho Jansen, Barry Huzen (coördinator Leefbaarheid), Manouk 
Uijtdehaag (aanspreekpunt wijkplatforms).

Doel van vanavond kijken hoe het wijkplatform Nederhoven kijkt naar zijn rol. Nederhoven geeft aan 
dat agenda volledig is.

Tycho Jansen: begint met een terugblik op het herstelplan in 2020, de uitwerking van de verdeling van 
het leefbaarheidsbudget, en de relatie met de motie 'rol wijkplatform en dorpsraad 2021'

Wijkplatform: het budget moet gebaseerd zijn op de uitgaves van de platforms, niet op budget wat 
overgehouden wordt. 

Tycho Jansen en Manouk: toelichting: de hoogte van de bezuiniging is gebaseerd op het totale 
leefbaarheidsbudget op de begroting, en wat daar niet van uitgegeven werd. Er is een voorstel gedaan 
om het leefbaarheidsbudget na bezuiniging naar verhouding van de uitgaven te verdelen over de 
wijken. 

Tycho Jansen: gaat verder met de inleiding en geeft aan dat er ruimte is voor incidentele uitgaven, 
Bijzondere activiteiten in bijzondere jaren kan op basis van een plan mogelijk zijn, zoals bijvoorbeeld 
activiteiten in het kader van een 25-jarig jubileum.

Opdracht van gemeenteraad is nu om tot een heroriëntatie te komen van de rol van het wijkplatforms 
en om volgende in samenhang te bekijken. De gemeenteraad wil overzicht en samenhang creëren. 

 De structurele inzet van vrijwilligers zoals wijkplatforms
 Incidentele initiatieven zoals PAK AAN!
 Buurtaanpak buurten die een extra zetje nodig hebben en waar activering nodig is

Wijkplatform: geeft aan dat ze begrepen heeft dat PAK AAN! extra budget heeft gekregen om ook 
initiatieven van de wijkplatforms te kunnen ondersteunen. Hoe gaat dat met aanvragen? Wie het 
eerste is, krijgt als eerste budget? Dan gaan we snel aanvragen indienen.

Tycho: binnen het bestaande budget van pak aan geld wordt gereserveerd voor de wijkplatforms. 

Manouk: PAK AAN! wil alle initiatieven uit de samenleving ondersteunen. Ja, de aanvragen voor 
initiatieven worden één voor één toegekend, maar we hebben samen naar de begroting van 
Nederhoven in 2021 gekeken en als jullie de initiatieven via PAK AAN! budget uitvoeren, dan komen 
jullie rond. Als het budget van PAK AAN! niet voldoende blijkt te zijn voor alle initiatieven in de 
samenleving, dan gaan we terug naar de raad.

Tycho: Dorpsraad is separaat traject vanwege grondslag in de verordening. 

Wijkplatform: geven aan dat er een onderbuikgevoel is, dat de gemeente probeert om 
werkzaamheden/activiteiten bij het wijkplatform weg te halen. 

Tycho: geeft aan dat er geen dubbele agenda is m.b.t. het opheffen van het wijkplatform. Daarnaast 
hecht de gemeenteraad veel waarde aan de wijkplatforms. We hebben het eerst over geld gehad en 



het gaat nu over de inhoud. Dat is een positieve ontwikkeling. Uitgangspunt is dat alle activiteiten van 
de wijkplatforms van de afgelopen jaren mogelijk blijven. We willen geen activiteiten afpakken van de 
wijkplatforms. We zien wel dat wijkplatforms zichzelf in verschillende rollen zien. Van wijk tot wijk kan 
dit verschillen. Activiteiten worden geborgd, misschien via een andere route, maar wat nu gebeurt 
moet mogelijk blijven.

Manouk: Wat vinden jullie belangrijk, wat zijn jullie doelstellingen voor de wijk?

Wijkplatform: wil rol 1, rol 2, en rol 4 uitvoeren.

- Rol1: belangenvertegenwoordiging: belangen van wijkbewoners vertegenwoordigen in 
diensten/werkzaamheden/projecten/beleid van de gemeente

- Rol2: oren van de wijk: in de wijk opgevangen signalen doorgeven aan de gemeente 

- Rol3: voorzieningen/activiteiten voor de hele wijk aankopen 

- Rol4: initiatievenmotor: initiatieven zelf realiseren, of die van anderen ondersteunen

Wijkplatform: we kunnen echter niet achter de voordeur komen. Dat zouden we wel graag willen om 
eenzaamheid te kunnen bestrijden. Wij hebben het initiatief genomen voor verkeersveiligheid door 
vrachtwagens die van de dijk af kwamen en de wijk door reden. We willen graag plannen toetsen en 
aanscherpen, bijvoorbeeld op het gebied van verkeer en verkeersveiligheid. 

Wijkplatform: Wijkpreventie helpt het platform om te weten wat er speelt. We spreken inwoners op 
straat. Goed gesprek is open en eerlijkheid. We stralen enthousiasme uit en zijn laagdrempelig 
aanspreekbaar. Succesfactor voor oren en ogen functie is naar buiten gaan. Flyeren werkt niet meer. 
De manier waarop je mensen kan benaderen is buiten zijn en contact maken. Echt contact maken doe 
je buiten. 

Manouk: Hoe zien jullie de rol van belangenvertegenwoordiging?

Wijkplatform: Signalen snel door kunnen zetten naar de desbetreffende instantie, politie, of melding 
maken via FIXI. We willen luisteren naar de wijkbewoners en schakel zijn tussen gemeente en inwoner. 
Vroeger werden we bij een bewonersavond van project uitgenodigd. We kunnen helpen om bij 
inwoners rust te creëren en de door gemeente verzonden informatie te begrijpen. We kunnen meer 
betrokken worden bij de uitvoering van inwonerparticipatietrajecten. 

Wijkplatform: we willen meer informatie krijgen van de gemeente. Maar ook aanvullende informatie 
ten opzichte van wat de inwoners krijgen.

Tycho: participatie is de verantwoordelijkheid van de gemeente maar het wijkplatform kan hier een 
aanvullende rol in hebben met hun kennis over de wijk en voorgeschiedenis. Idealiter willen 
participatie zo inrichten dat het zo veel mogelijk gelijkwaardig toegankelijk is voor alle inwoners. 
Door de tijd heen zijn de lijnen onderling korter geworden. Wijkplatform als trechter voor info en 
signalen die wij niet direct horen. 

Reflectie rol: Ambassadeur voor de gemeente in de wijk en ambassadeur namens de wijk. 

Manouk: Wanneer kan een wijkplatform namens de wijk praten?

Wijkplatform: 100% kunnen we dat niet. 

Wijkplatform: Qua activiteiten/initiatieven reageert het wijkplatform zo veel mogelijk op aanvragen in 
de wijk, maar gaan niet zitten wachten tot deze aanvragen binnen komen. Wijkplatform organiseert 



zelf ook, dus dan kan het budget weleens op zijn. Reserveren sowieso 200 euro voor initiatieven buiten 
het platform. Als een initiatief dan toch belangrijker lijkt te zijn dan de initiatieven die we zelf 
organiseren dan laten we ons initiatief vallen. Activiteiten zijn belangrijk om saamhorigheid te creëren 
in de wijk door middel van contact. 

Resumé: Belangrijk om er te zijn voor de inwoners ook als belangenbehartiger van de inwoners, 
(verkeers-)veiligheid is een belangrijk speerpunt, wijkplatform is met 5 man maar geeft aan wel een 
groot netwerk te hebben. Functie als kritisch adviseur van de gemeente vindt het wijkplatform erg 
belangrijk. Spreken ook de wens uit om te spreken met de andere wijkplatforms (zodra maatregelen 
het toelaten). 



Aantekeningen gesprek wijkplatform Centrum
Onderwerp: de rol van wijkplatforms anno 2021, naar aanleiding van de motie 'rol wijkplatforms en 
Dorpsraad 2021'

Gemeentehuis: 25-3-2021

Wijkplatform: De overdracht van de penningmeester gaat niet soepel, hierover in contact met 
budgethouder leefbaarheidsgelden bij de gemeente. 

Wijkplatform: In het Badhuis komen veel omwonenden en die kennen wij ook bijna allemaal. Er wordt 
veel georganiseerd, zowel wekelijks terugkerend als losse activiteiten. Activiteiten voor kinderen en 
ouderen.

Wijkplatform: Tijdens Corona verdwijnen sommige mensen uit zicht, maar er zijn ook overlijdens 
geweest onder inwoners. Verwachting is dat na Corona het Badhuis weer gaat bruisen.

Wijkplatform: De banden tussen het platform en het Badhuis zijn nauw. Een aantal leden van het 
platform hebben ook een rol m.b.t. het Badhuis. Er ontstaat de discussie of het wijkplatform en het 
Badhuis niet eigenlijk hetzelfde zijn. Hierbij wordt duidelijk aangegeven dat beide wel degelijk 
verschillend zijn. Het platform organiseert namelijk zijn eigen initiatieven zoals:

- Buitenspeeldag
- Hanging Baskets
- Kidsclub

Wijkplatform: In het verleden is gesproken over het samenvoegen van de wijkplatforms Centrum en 
Walburg. Centrum geeft aan hier nog steeds open voor te staan. Het platform vindt het ook fijn om 
met anderen te kunnen sparren over de regels voor budgetten van bijvoorbeeld een buitenspeeldag.

Tycho: ligt de achtergrond van de Motie toe. Hierbij wordt de vraag gesteld welke rol het wijkplatform 
voor zichzelf ziet.

Wijkplatform: De rol van activiteiten motor wordt sterk gevoeld bij het wijkplatform. Samen met het 
Badhuis maar ook op eigen titel organiseert het platform mooie activiteiten in de wijk ter bevordering 
van de leefbaarheid door oa ontmoeting te stimuleren en eenzaamheid te bestrijden. Deze rol willen 
zij graag blijven oppakken en er wordt aangegeven dat men hier veel energie van krijgt. 

Vraag: Is voor het stimuleren van activiteiten perse de vorm van wijkplatform nodig? Wijkplatform: 
Nee, niet perse maar het helpt wel enorm. Vandaar dat het platform veel waarde hecht aan de titel. 

Wijkplatform: het actieteam badhuis werkt samen met het wijkplatform. Zij hebben hetzelfde doel, en 
dezelfde doelgroep, ook de vrijwilligersgroepen lopen door elkaar. De financiële stromen zijn van 
elkaar gescheiden. 

Rol belangenvertegenwoordiging: platform geeft aan dit wel te willen maar ziet ook dat dit lastig is 
gezien het feit dat men moeite heeft om de achterban te bereiken en niet altijd het gevoel heeft 
namens de wijk te spreken. Toch wordt er volmondig uitgesproken dat men deze rol wel wil vervullen. 
Bij doorvragen is niet gelijk duidelijk hoe ze invulling willen geven aan de 
belangenvertegenwoordigingsfunctie. 



Wijkplatform: we willen goed op de hoogte zijn van ontwikkelingen in de wijk, zodat we inwoners 
kunnen informeren. We kunnen nog niet altijd de juiste ingangen vinden. Zouden wel vaker iets willen 
organiseren voor de wijk dat ze laagdrempelig vragen kunnen stellen aan gemeente en partners

Wijkplatform: Centrum is wel een wijk met veel sociale contacten en sociale cohesie. Wel herkent men 
dat inwoners zich steeds minder aan structurele participatie en vooral bereid zijn om op incidentele 
basis te participeren. Al speelt dit in Centrum wel minder dan in andere wijken. Als inhoudelijke 
prioriteit vind het platforms eenzaamheidsbestrijding erg belangrijk. Dit is ook de doelstelling achter 
de vele activiteiten die georganiseerd worden. Daarbij is de continuïteit van activiteiten erg belangrijk. 
Regelmatige terugkerende activiteiten zoals bingo en kidsclub vormen de basis voor het bestrijden van 
eenzaamheid. 

Er ontstaat een discussie over de vertegenwoordigende rol van het wijkplatform en hoe deze er aan 
de hand van de casus Koningshof uit zou moeten zien. Tycho geeft aan dat communicatie omtrent 
dergelijke projecten een eerste verantwoordelijkheid is voor de gemeente zelf richting de 
omwonenden. Wijkplatforms kan vooraf om advies gevraagd worden maar hebben wel gelijke rechten 
mbt inspraak als de omwonenden dit hebben.


